

လေ့လာခြင်း(၂)

ဘုရားသခင်ဦ

ဘုရားသခင်ရှိကြောင်းငြင်းခုံမှုများစွာရှိကြသည်။

လက်ပတ်နာရီငြင်းခုံမှု
ရွှေအော့ ဗမာကာနညာ

တခါမျှနာရီမမြင်ဘူးသော သူသည်၊ မြေကြီးပေါ်မှာတခုတွေ့မြင်ခဲ့ လျှင်ကောက်ယူပြီး စစ်ဆေးကြည့်ပါလိမ့်မည်။ နာရီကိုဖွင့်ပြီးအတွင်းရှိရုပ် ထွေးသောစက်ယန္တရားကိုကြည့်မည်။ အထဲမှာသေးငယ်သောခွေးသွားစိတ် ဘီးများတခုနှင့် တခုဆန့်ကျင်ဘက်လှည့်ပတ်ကာနာရီလက်တံကိုလှည့်ပတ် စေသည်ကိုသတိထားမိမည်။

ဤသို့ သေးငယ်ရှုပ်ထွေးနက်နဲသော စက်ယန္တရားသည် လူတို့က တီထွင်လုပ်ခဲ့သည်ကို သိလိမ့်မည်။ ကြိုတင်ပြီးပုံစံစဉ်ကာ ပြုလုပ်မည်။ နာရီကိုယ်တိုင်က မပြုလုပ်နိုင်ပါ။ စက်ပစ္စည်း အပိုင်းပိုင်းလည်း အလို အလျောက်လာ၍ ဖွဲ့စည်းမည်မဟုတ်ပါ။ နာရီတလုံးဖြစ်ရန် အဓိကအချက် သည်ပုံစံထွင်သူနှင့်နာရီပြုလုပ်သူပါရှိရမည်။

စကြိုဝဠာတခုလုံးသည် ကုဋေပေါင်းများစွာသော ကြယ်များဖြင့်ဖွဲ့ စည်းထားသည်။ ကမ္ဘာလုံးကိုလက လှည့်ပတ်သွားနေသည်။ နေနှင့်အခြား ဂြိုဟ်များသည် အံ့ဩဖွယ်ကောင်းသော ရုပ်ထွေးသည် စနစ်ဖြင့် သက်ဆိုင် ရာလမ်းကြောင်းမှာလည်ပတ်နေသည်။ ဤသည်မှာ နာရီတလုံးထက်သာ၍ ရှုပ်ထွေးမှုရှိသည်။ အလိုအလျောက်နှင့် ဤသို့ဖြစ်ပေါ်လာမည်မဟုတ်ပါ။ ပုံစံရေး ဆွဲသူတိုင်းရှိရမည်။ -မိုးကောင်းကင်သည် ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအသရေ တော်ကိုကြားပြော၍ မိုးမျက်နှာကျက်သည်လက်တော်နှင့်လုပ်သော အရာများ ကိုပြသ၏- (ဆာ ၁၉:၁)

သမ္မာကျမ်းသက်သေအထောက်အထား

ရှုနု နလင်နညာန

ဘုရားသခင်ရှိကြောင်း အင်အားအကြီးဆုံးသော ငြင်းခုံမှုသည် သမ္မာကျမ်းစာ ဖြစ်ပါသည်။ လူမျိုးစုများနိုင်ငံများ၏ အတက်အကျနှင့်ပတ် သက်ပြီး သမ္မာကျမ်း၌ များစွာသော ကြိုတင်ဟောကိန်းများ ရှိပါသည်။ ယင်းတို့မှာ ပုဂ္ဂိုလ်တိုင်းချင်းသေခွင့်၊ အများစုဖြစ်ပျက်မှုကို သေခွင့်ပါရှိ သည်။ ဤသို့သောကြိုတင်ဟောကိန်းများသည် အများစုကမဖြစ်ပျက်မှီနှစ် ပေါင်းရာကျော်ခန့်က ဟောခဲ့သည်။ ဤသည်မှာ လူတို့မစွမ်းဆောင်နိုင်ပါ။ အလုံးစုံကိုစိုးပိုင်သော ဘုရားသခင်တပါးတည်းသာ ဤသို့သော ကြိုတင် ဟောကိန်းကိုဖြစ်စေ၍ရေးမှတ်စေခဲ့သည်။ (ဟေရှာ ၄၆:၉-၁၀)

အချို့သော ကြိုတင်ဟောကိန်းများကို နောက်အခန်းများ၌ ဆွေးနွေး ကြမည်။ ဤလေ့လာခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင်သမ္မာ ကျမ်း၌ ဖွင့်ဟထုတ်ဖော်ခဲ့သည်ကိုရှင်းပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ကျွန်ုပ်တို့အားသမ္မာကျမ်းကဘာပြောသလဲ

ရွှေအော့ အနု ဩဂူန အမ္မ ကျ

ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင်က-ဖန်ဆင်းရှင်-ဟုဖွင့်ပြခဲ့သည်။ အစအဦး ၌ ဘုရားသခင်သည်ကောင်းကင် နှင့်မြေကြီးကိုဖန်ဆင်းတော်မူ၏။(ကဒး၁) -မြေကြီးကိုငါလုပ်လေပြီ- မြေကြီးပေါ်မှာ လူကိုလည်း ဖန်ဆင်းလေပြီ။ မိုးကောင်းကင်က ကိုယ်လက်နှင့် ငါကြက်လေပြီ။ မိုးကောင်းကင်တန်ဆာ အပေါင်းတို့ကိုငါခန့်ထားလေပြီ။ (ဟေရှာ ၄၅:၁၂)

ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင် အစဉ် ထာဝရတည်ရှိခြင်းကို ဖွင့်ပြသည်။ -မြေကြီးနှင့် လောကဓါတ်ကို ဖန်ဆင်းတော်မူမိ ကိုယ်တော်သည်ရှေးကမ္ဘာ အဆက်ဆက်မှစ၍ နောက်ကမ္ဘာအဆက်ဆက်တိုင်အောင် ဘုရားသခင်ဖြစ် တော်မူ၏- (ဆာ ၉၀:၂) ကိုယ်တော်၏ပလ္လင်သည်ရှေးဦးစွာမှစ၍တည် ပါ၏။ကိုယ်တော်သည်ရှေးကာလမှစ၍အစဉ်အမြဲဖြစ်တော်မူ၏။(ဆာ ၉၃:၂)

ဘုရားသခင်တဆူတည်းသာ ရှိပါသည်။ အဲဒါတွေလူမျိုးကိုးကွယ်သည်အမျိုးစုံသောဘုရားများသည် တန်ခိုးအင်အားမရှိ၊ ရုပ်တုများသာ ဖြစ်ကြောင်း ကိုကုသရလူမျိုးအား သတိပေးခဲ့သည်။ -တပါးအမျိုးသားတို့၏ ဘုရား ရှိသမျှတို့သည် အချည်းနှီး သက်သက်ဖြစ်ကြ၏ ထာဝရဘုရားမူကားမိုး ကောင်းကင်ကို ဖန်ဆင်းတော်မူ၏- (၅ရာ၁၆-၂၆)။ ဘုရားသခင်သည် အလုံးစုံသော ဩဇာအာဏာရှိသည်။ အလုံးစုံသော အရာ ဖြစ်ဖျက်မှုကိုသိ၍ နေရာတိုင်းမှာ သူ၏ဝိညာဉ်တော်တည်ရှိသည်။ -အကျွန်ုပ်ထိုင်ခြင်းထခြင်း အရာတို့ကိုသိတော်မူ၏ အကျွန်ုပ်အကြံအစည်တို့ကို အဝေးကပင်နား လည်တော်မူ၏ အကျွန်ုပ်သွားသောလမ်းကွင်း အိပ်ရာကွင်း စစ်ဆေး၍ အကျွန်ုပ်ကျင့်သော အကျင့်အလုံးစုံတို့ကို ကျွမ်းတော်မူ၏-

(ဆာ ၁၃၉-၂-၃)

ဆာလံကျမ်း၌ ဒါဝိဒ်မင်းကြီးက-ကျွန်ုပ်တို့၏ ဉာဏ်သည်နည်းပါး၍ ဘုရားသခင်၏ ဉာဏ်တော်မြင့်မြတ်ခြင်းကို နားမလည်နိုင်ဟုပြောသည်။ သို့ သော် ကျွန်ုပ်တို့သည် ဘုရားသခင်က အလုံးစုံကို သိတော်မူသည်ကို သိရှိပါက များစွာသော ခွန်အားနှင့် နှစ်သိမ့်မှုကို ရနိုင်သည်။ - နံနက်အတောင်တို့ကို ယူ၍ သမုဒ္ဒရာစွန်း၌ နေလျှင် ထိုအရပ်၌ ပင်ကိုယ်တော်၏ လက်သည်အကျွန်ုပ် ကိုပို့ဆောင်လျက် လက်ယာလက်တော်သည် ကိုင်လျက် ရှိပါလိမ့်မည်။ - (ဆာ ၁၃၉-၉-၁၀)

ဘုရားသခင်၏ နားတော်သည် သူ၏ ကလေးများကို ကြွေးသံကြား တော်မူ၏ဟု သမ္မာကျမ်းမှာ ဆိုထားသည်။ ထို့အပြင် ဘုရားသခင်ကလည်း ဤသို့ ထုတ်ဖော်ပြောခဲ့သည်။ - ငါသည် သင်တို့ကို မစွန့်၊ သင့်ကို ပစ်၍ မထား - ဟု ပြောခဲ့သည်။ (ဟောပြောချက် ၅ ယောဂျာ ၅)

၁၉

တဆူတည်းသော ဘုရား
နိဗ္ဗာန်အာပသံသိ

သမ္မာကျမ်းစာ၏ သင်ကြားခြင်း၌ -တဆူတည်းသော ဘုရား- ဟူသည် အရေးကြီးသည် အချက်ဖြစ်သည်။ သို့သော် အများစုက ဤသို့ မယုံကြည်ကြပါ။ ဓမ္မဟောင်းနှင့် ဓမ္မသစ်နှစ်အုပ်စလုံး၌ ဤသို့ ဆိုထားသည် (ဟောရှာ ၄၅:၅၊ ၁ကော ၈:၆၊ ၄:၆ ကိုကြည့်ကြပါစို့) တမန်တော်ပေါလုက တိမောသေအားရေးခဲ့ရာ -ဘုရားသခင်တဆူ တည်းရှိတော်မူ၏ ဘုရားသခင်နှင့် လူတို့ စပ်ကြားမှာ လူဖြစ်သော ယေရှုခရစ် တည်းဟူသော အာမခံတဦးရှိ၏- (၁တီ ၂:၅) ယေရှုကိုယ်တိုင် သမ္မာကျမ်း၏ အရေးကြီးသော မူဝါဒကို အလေး ပေးပြောဆိုခဲ့သည်။ -ထာဝရအသက်ဟူမူကား မှန်သော ဘုရားသခင်တဆူတည်းဖြစ်တော်မူသော ကိုယ်တော်ကွင်း၊ စေလွှတ်တော်မူသော ။ ယေရှုခရစ်ကွင်း သိကျွမ်း ခြင်းတည်း- (ယော ၁၇:၃)။

သုံးပါးတဆူတည်းဘုရား၏မူဝါဒ
နိဗ္ဗာန်အာပညာနိဗ္ဗာန် အာပညာအာပ

ခရစ်ယာန်လောက၌ ဂိုဏ်းပေါင်းများစွာ ရှိကြပါသည်။ မူဝါဒများ အချို့ကို ယေဘုယျအားဖြင့် တူညီလက်ခံကြသည်။ -သုံးပါးတဆူဘုရား- မူကား ကွဲလွဲမှုရှိသည်။ ရောမကက်သလစ်(ယ)၊ ဂရိအသင်းတော်များနှင့် ပိုတက်စတိုင်းမှခွဲထွက်သော ဂိုဏ်းပေါင်းအများစုသည် တချို့နေရာမှာ ခြားနားမှုရှိသော်လည်း -သုံးပါးတဆူဘုရား- မူဝါဒကို သဘောတူ လက်ခံကြ သည်။ ခမည်းတော်သည် ဘုရား၊ သားတော်သည် ဘုရား၊ ဝိညာဉ်တော်သည် ဘုရားဟူ၍ ယုံကြည်ကြသည်။ ထိုသို့ ဘုရားသုံးပါးဟူ၍ ပြောဆိုသော်လည်း တစ်ဆူတည်းသော ဘုရားဟူ၍ လည်း တဖန်ဆို ပြန်သေးသည်။ ထို့အပြင် ယင်းသုံးပါးမှာ တပါးနှင့်တပါး ထာဝစဉ်တန်းတူညီမှုရှိသည်ဟု ယုံကြည်ကြ သည်။

၂၀

ယင်းသို့သော မူဝါဒသည် မှန်ကန်ပါသလား။ ကျွန်ုပ်တို့ နားမလည်ဘဲနှင့် လက်ခံသင့်သလား။ ကျွန်ုပ်တို့ မည်ကဲ့သို့ သိနိုင်မည်နည်း။ ထင်ရှားလှ သည့် တဆူတည်းသော နည်းမှာ သမ္မာကျမ်း၌ ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင် ဖွင့်ပြ သည့် နတ်ကပတ်တော်ပင် ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍

သမ္မာကျမ်းထံရှာ ဖွေကြည့်သော်လည်း ဤထင်ပေါ်သော မူဝါဒကို ထောက်ခံသည့် စာကြောင်း တခုမှမတွေ့ခဲ့ပါ။ သမ္မာကျမ်းမှာ ဘုရားတဆူတည်းသာဆို၍၊ သုံးပါးမရှိပါ။ အောက်ပါကျမ်းချက်မှာ ဤသို့ဆိုထားပါသည်။

-အိုက္ကသရေလအမျိုး၊ နားထောင်လော့၊ ငါတို့၏ ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား

သည်တဆူတည်းသောထာဝရဘုရားဖြစ်တော်မူ၏- (တရား၆း၄၊ မာ ၁၂း၂၉)

-ငါတပါးတည်းသော ထာဝရဘုရားဖြစ်၏။ ငါမှတပါးအခြားသော ဘုရား သခင်မရှိ- (ဟေရှာ ၄၅း၅)

-အကြင်ဘုရားသခင်အထဲက ခပ်သိမ်းသောအရာဖြစ်၍ အကြင်ဘုရားသခင် အဘို့အလိုငှါ ငါတို့သည်ဖြစ်ကြ၏ ထိုခမည်းတော် ဘုရားသခင် တပါး တည်းသာငါတို့၌ ရှိတော်မူ၏- (၁ကောစး၆) ဥပမာများစွာရှိပါသေးသည်။ အားလုံးက ဘုရားတဆူဟူ၍ဆိုကြသည်။ သုံးပါးမရှိပါ။ အထက်ပါဥပမာ၏

နောက်ဆုံးတခုမှာ အထင်ရှားဆုံးအချက်တခုဖြစ်ပါသည်။ ခရစ်တော် ရှိခဲ့သည်။ သေဆုံးခဲ့သည်။ သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်ခဲ့သည်။

ယခုအာဏာဂုဏ်သိက္ခာ

မြင့်သည့်ဘုရားသခင်၏သာ ဘက်မှာ ရှိနေသည်။ ပေါလုကတဆူတည်းသော ဘုရားဟူ၍ဆိုနေသေးတယ်။ မည်သည်ကိုဆိုသနည်း။ ခမည်းတော်၊ သားတော်၊ ဝိညာဉ်တော် သုံးပါးတဆူဘုရားကိုဆိုလိုပါသလား။ မဟုတ်ပါ။ ခမည်းတော်

ဘုရားတဆူတည်းသာ ပေါလုကိုးကွယ်ခဲ့ပါသည်။

ယေရှုသည်သားတော် ဘုရားဟုတ်ပါသလား

၂၂ ရှုကုသိ အနုညည

ယေရှုခရစ်သည် မည်သူနည်း။ သူသည် သားတော် ဘုရားဟုတ်ပါ သလား။ ယနေ့ မကြာခင် ဤအသုံးပြုသော စကားရပ်မှာ သမ္မာကျမ်း၌ ထူးခြားစွာ မတွေ့ရှိခဲ့ပါ။ ကျွန်ုပ်တို့ဖတ်ခဲ့သည်မှာ ဘုရားသခင်၏သားတော်

၂၁

ဖြစ်၍ သားတော် ဘုရားမရှိခဲ့ပါ။ သို့ဖြစ်၍ ပြောနေကျ စကားရပ်သည် ကျမ်းစာကလာသည်မဟုတ်ပါ။ ခမည်းတော်နှင့်သားတော်သည် ပြိုင်တူထာဝရအဆင့်အတန်းတူသည်ဟု နှ ဗအုညေဇုလေ ယမန်နီ ကဆိုသည်။ ထိုမှ တဆင့်ခမည်းတော်၊ သားတော် ပြိုင်တူထာဝရဖြစ်သည်ဟူသော အယူအဆဖြစ် ပေါ်လာသည်။ - ပြိုင်တူညီမျှခြင်း- ကျမ်းစာထဲမှာ မည်သို့ဆိုထားသနည်း။ ဤကိစ္စရပ်ကို ရှင်းလင်းစွာ ဖော်ပြထားပါသည်။ လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်းနှစ် ထောင်ကျော်မှာ ဤကမ္ဘာပေါ်၌ ခရစ်တော်သည် ခမည်းတော်နှင့်- ပြိုင်တူ အဆင့်- မှာရှိပါသလား။ ယေရှုကိုယ်တိုင်ဖြေကြားပါစေ။

-ငါသည်ကိုယ်အလိုအလျောက်အဘယ်အမှုကိုမျှမပြုနိုင်- (ယော ၅း၃၀)

-ငါတော့သောဒေသနာသည်ငါ၏ဒေသနာမဟုတ်ပါ။ ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူ သောသူ၏ဒေသနာ ဖြစ်၏- (ယော ၇း၁၆)

-ငါ့ခမည်းတော်သည်ငါ့ထက်သာ၍ ကြီးမြတ်တော်မူ၏- (ယော ၁၄း၂၈)

အမှန်မှာ ခရစ်တော်သည်ခမည်းတော်၏စေလွှတ်ခြင်းခံရသူဖြစ်သည်။

(ယော ၅း၂၄-၂၇) ဤအချက်သည် - ပြိုင်တူညီမျှခြင်း- အဆိုကို ပျက်ပြယ် စေသည်။ ထို့အပြင်ခရစ်တော်၏ ဒုတိယအကြိမ်ပြန်လာမည့် အချိန်နှင့်ပတ် သက်၍လည်း သက်သေအထောက်အထား တခုဖြစ်သည်။ အကြောင်းမှာ ခရစ်

တော်ကိုယ်တိုင်ပြန်လာမည့်အချိန်မသိပါ။ ရှေးယခင်မှာ - ပြိုင်တူညီမျှခြင်း- မရှိသကဲ့သို့ ယခုလည်းထိုနည်းတူဖြစ်ပါသည်။ ခမည်းတော်နှင့်သခင်ယေရှုနှင့် ပတ်သက်၍ ပေါလုပြောခဲ့သည့်စကားကို စဉ်းစားကြပါစို့။ -ငါသည်မူသာ မပြောသည်ကို

ထာဝရမင်္ဂလာရှိတော်မူသောငါတို့သခင်ယေရှုခရစ်၏ခမည်း တော် ဘုရားသခင်သိတော်မူ၏- (၂ကော ၁၁း၃၁) ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးနောက်

ယေရှုကိုယ်တိုင်ကလည်းခမည်းတော်ကို ဤသို့ ရည်ညွှန်း၍ဆိုခဲ့သည်။ - ငါ့ကိုမဘက်နှင့်ဦးငါသည်ခမည်းတော်ထံသို့ မတက်ရသေး- (ယော ၂ ၀း၁၇)။ အခြားသော သက်သေတချက်မှာ (၁တီ ၂း၅) ဖြစ်ပါသည်။

-ဘုရားသခင်တဆူတည်းရှိတော်မူ၏ ဘုရားသခင်နှင့်လူတို့ စပ်ကြားမှာ လူ ဖြစ်သော ယေရှုခရစ်တည်းဟူသော အာမခံတဦးတည်းရှိ၏-

၂၂

ခရစ်တော်၏အနာဂတ်ရာထူး

ယုမဗျူဒါ ကအကမန စသျှအေသည

ဤကိစ္စနှင့်ပတ်သက်သည့်အထောက်အထားများကိုသာ ၍ဝေးသည့်ကာလသို့ တဆင့်သယ်ဆောင်ပြသနိုင်ပါသည်။ ခရစ်တော်က ဤကမ္ဘာမြေပေါ် အနှစ်တစ်ထောင်စိုးစံပြီး၊ အဆုံး၌ အဖြစ်အပျက်များ ပါဝင်သည်။ ဘာတွေ ကျွန်ုပ်တို့ မြင်ရမည်နည်း။

-ထိုအခါ ခရစ်တော်သည် အထွဋ်အမြတ်အာဏာတန်ခိုး အမျိုးမျိုး ကိုပယ်ရှင်း၍ မိမိနိုင်ငံကို ဘုရားသခင်တည်းဟူသော ခမည်းတော်၌ အပ်ပြန် တော်မူပြီးမှကမ္ဘာကုန်ရလတံ့။ ခရစ်တော်သည်ရန်သူအပေါင်းတို့ကိုခြေဖဝါး အောက်၌ ချထားတော်မမူမီတိုင်အောင်အုပ်စိုးတော်မူရမည်။--ခပ်သိမ်း သောအရာတို့သည်လူသားအောက်၌ ချထားလျက်ရှိသောအခါ ခပ်သိမ်းသော အရာတို့ကို သူ့အောက်၌ ချထားတော်မူသော သူ၏အုပ်စိုးတော်မူခြင်းကို သားတော်သည်ကိုယ်တိုင်ဝန်ခံလိမ့်မည်။ အကြောင်းမှာ ဘုရားသခင်သည် အလုံးစုံဖြစ် တော်မူမည်အကြောင်းတည်း- (၁ကော ၁၅- ၂၈)

ထို့ကြောင့်ပြီးခဲ့သောကာလ၊ ယခုကာလနှင့် နောင်ကာလတွင်ခရစ် တော်သည်မြင့်မားသော ရာထူး၌ ပေးအပ်ခြင်းခံရသည်။ ခမည်းတော်သည် အကြီးမြတ်ဆုံးတန်ခိုးအာဏာရှင်ဖြစ်ပါသည်။- ပြိုင်တူညီမျှခြင်း- ဟူ၍တချိန်တခါမျှအကြံမပြုခဲ့ပါ။

ယေရှုခရစ်တော်သည်မည်သူနည်း။ မသဲနှင့်လူကာခရစ်ဝင်ကျမ်း၌ မှတ်တမ်းရေးခဲ့သည့် အပျိုကညာမိခင်မှဖွားမြင်ခဲ့သည့် ဘုရားသခင်၏သား တော်ဖြစ်ပါသည်။

-သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် သင်၏အပေါ်မှာ သက်ရောက် တော်မူ၍၊ အမြင့်ဆုံးသောဘုရား၏ တန်ခိုးအာနုဘော်တော်သည် သင့်ကို လွှမ်းမိုးလိမ့်မည်။ ထိုအကြောင်းကြောင့် ထိုသန့်ရှင်းသော သားသည်လည်း ဘုရားသခင်၏သားတော်ဟုခေါ်ဝေါ် သမုတ်ခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။-(လု ၁:၃၅)

ကျမ်းစာထဲမှာမှတ်သားခဲ့သည်မှာ ယေရှုသည် အသက်ရှင်ခဲ့သည်။ စုံစမ်းနှောက်ယှက်ခြင်းခံခဲ့သည်။ သေဆုံးခဲ့သည်။ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်းရခဲ့

သည်။ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်မြေကြီးပေါ်မှာ တည်ထောင်မည့်အချိန်ထိ နေမည်။ ယခုလူသား၏အာမခံတဦးအနေဖြင့် ဘုရားသခင်၏ ညာဘက်မြင့် မြတ်သည့်ရာထူးမှာတည်ရှိနေပါသည်။

ဘုရားသခင်၏မေတ္တာတော်(အချစ်)

နူသလန သို့သိ

တန်ခိုးတော်အနန္တနှင့်ပြည့်စုံသောဘုရားသခင်၏ဂုဏ်အင်္ဂါရပ်တခုသည်လူတို့ဖန်တီးသောဘုရားများနှင့်ခြားနားမှုရှိသည်မှာ ဘုရားသခင်၏လူသားပေါ် ထားရှိသည့်မေတ္တာအချစ်ဖြစ်ပါသည်။မိဘများသူတို့၏ကလေးများပေါ် ထားရှိသော အချစ်ကိုစဉ်းစားကြပါစို့။

။ ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့အပေါ် သာ၍ ပိုလှသော အချစ်ဖြင့်ချစ်ပါသည်။

-ဘုရားသခင်၏ သားတော်ကို ယုံကြည်သောသူအပေါင်းတို့သည် ပျက်စီးခြင်းသို့မရောက်၊ ထာဝရအသက်ကို ရစေခြင်းငှါ ဘုရားသခင်သည် မိမိ၌ တပါးတည်းသောသားတော်ကိုစွန့် တော်မူသည့်တိုင်အောင်လောကီသားတို့ကိုချစ်တော်မူ၏- (ယော ၃:၁၆)

သခင်ယေရှုခရစ်တော်၏ လုပ်ဆောင်ချက်များကို အခြားလေ့လာ ခြင်း၌ စိစဉ်ထားပါသည်။လူသားများကယ်တင်ခြင်းလိုအပ် ကြောင်းကိုလည်း နောက်ပိုင်းတွင် ပြည့်စုံစွာလေ့လာမည်။ ဒါပေမဲ့ ကမ္ဘာမြေကြီးနှင့် လူတို့ အပေါ် ဘုရားသခင်ရှိခဲ့သော ရည်ရွယ်ချက်များကို ဤနေရာမှာ ဖော်ပြလိုပါ သည်။

ကမ္ဘာမြေပေါ် ဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော်

ခန္တိ စည်သမ အနု နမေအာ

ဣသရေလလူမျိုး၏ ရှေးသမိုင်းစဉ်တွင် ဘုရားသခင်က ဤသို့ ကြေငြာခဲ့သည်။-ငါသည်အသက်ရှင်သည်ဖြစ်၍၊ထာဝရဘုရား၏ဘုန်းတော် သည်မြေတပြင်လုံး၌ နှံ့ပြားလိမ့်မည်။-(တော ၁၄: ၂၁)

ယခုအခါဤမြေကြီးပေါ် ၌ ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်ရောင်နှင့်ပြည့်စုံခြင်းမရှိသေးပါ။ပြည့်စုံလာမည်မှာဘုရားသခင်၏ကြံစည်တော် ဖြစ်ပါသည်။

တမန်တော်ပေါလုက(ဗအုနည)အာသင်လူမျိုးကိုပြောခဲ့သည်မှာတနေ့တွင်ဤလောကကိုဘုရားသခင်ခန့်အပ်သောဘုရင်တပါး နှင့်တရားမျှတမှု ဖြင့်အုပ်စိုးလိမ့်မည်။ထိုဘုရင်သည်သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်ခဲ့သူဖြစ်သည်ကိုအာမခံချက်ဖြင့်ပြောခဲ့သည်။

ဤလောကမှာ ယခုတရားမျှတမှုဖြင့် အုပ်စိုးနေသည် မဟုတ်ပါ။ မျှတမှုဖြင့်အုပ်စိုးခြင်းဖြစ်လာပါလိမ့်မည်။အချိန်အခါရောက်လျှင်ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်ဟူ၍ခေါ်ဆိုပြီးယေရှုကဘုရင်ဖြစ်မည်။မြေကြီး ပေါ် ဘုရားသခင် ၏ကြံစည်တော်ကို နောက်လေ့လာ ခြင်းတွင် ပြည့်စုံစွာ လေ့လာမည်။ သေချာသည့်အချက်တချက်မှာဘုရားသခင်ကလူသားများအပေါ် ထားရှိသော မေတ္တာတော်နှင့်သူ၏ အကြံအစည်ကို သမ္မာကျမ်းမှာ ဖွင့်ပြထားသည်။ သူ၏အချစ်သည်လည်း၊ ကြံစည်တော်၏ ဗဟိုချက်ဖြစ်သည့် သားတော်ကို ပြင်ဆင်ခြင်း၌ ပြသပါသည်။

ဝိညာဉ်တော်

သန့်ရှင်းသော

ဘုရားသခင်၏ အကြောင်းကိုလေ့လာလျှင် - အနန္တနှင့်ပြည့်စုံသော ဘုရားသခင်နှင့် သူ၏လုပ်ဆောင်ချက်များနှင့် တွဲသုံးသည့် စကားလုံး ၂လုံး မပါရှိလျှင်မပြည့်စုံပါ။ ဤစကားလုံးများသည်အမြဲတမ်းဘုရားသခင်၏တန်ခိုးတော်အဖြစ်သမ္မာကျမ်းမှာ သုံးထားပါသည်။ - ဝိညာဉ်တော်နှင့်လွတ်ခြင်းအလို့ငှါအဘယ်အရပ်သို့ သွားနိုင်ပါမည်နည်း - (ဆာ ၁၃၉:၇) - သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ကို ရုပ်သိမ်းတော်မမူပါနှင့်၊ ကယ်တင်တော်မူခြင်းနှင့်ယှဉ်သောဝမ်းမြောက်ခြင်းအခွင့်ကိုပြန်၍ပေးသနားတော်မူပါ - (ဆာ ၅၁:၂) သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော် သူပျ စတင်အာ - သန့်ရှင်းသော - ဟူသည့်စကားရပ်ကိုသုံးရာတွင် - သီးသန့်ခွဲထုတ်ခြင်း -

- အထူးရည်စူးသော - အဓိပ္ပါယ်ရှိသည်။ သမ္မာကျမ်း၌ ဖတ်မိသော သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်မှာ အထူးသောကြံစည်ခြင်းတရပ်၌ ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးတော်ကိုပြောဆိုသည်။ ယေရုဇာလမ်မြို့အားကောင်းကင်တမန်ကပြောကြားရာတွင် - သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည်သင်၏အပေါ်မှာသက်ရောက်တော်မူ၍၊ အမြင့်ဆုံးသောဘုရား၏ တန်ခိုးအာနုဘော်တော်သည် သင့်ကို လွှမ်းမိုးလိမ့်မည်။ ထို့ကြောင့်ယေရုဇာလမ်မြို့အား ခြင်းမှာ အံ့ဩဘွယ်ဖြစ်ရပ်တစ်ခုဖြစ်သည်။ ဤနေရာ၌ လူကာသည် လေးနက်အောင် ထပ်ဆင့်ပြီး - အမြင့်ဆုံးဘုရား၏ တန်ခိုး အာနုဘော်တော် - ဟူ၍ပြောသည်။ ဘုရားသခင် တန်ခိုးတော်ဖြင့် အံ့ဩဘွယ် ဖွားမြင်ခြင်း ကြောင့် ယေရုဇာလမ် ဘုရားသခင် ၏ သားတော် ဟူ၍ ခေါ်ဆိုသည်။ (လု ၁:၃၅)

သမ္မာကျမ်းပြုစုရေးသားချက်
၂၂၀ အခန်း အနု ငြိအနု

၂ပေတရုစာစောင်ထဲ၌ ကျွန်ုပ်တို့တွေ့ရှိခဲ့သည်မှာ - အနာဂတ္တိဟော ကိန်းသည် လူထံမှလာသည်မဟုတ်၊ သန့်ရှင်းသူတို့အား ဘုရားသခင်က သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်၏ လှုံ့ဆော်မှုကြောင့် ကျမ်းစာများကိုရေးခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်၏ အထူးကြံစည်တော်ရှိ၍ တန်ခိုးတော်ဖြင့် ပရောဖက်များအားလှုံ့ဆော်ကာ၊ ပြောခြင်းနှင့်နတ်ဂပတ္တိဟော ကိန်းကို ရေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ - ဝိညာဉ်တော် - စကားလုံးကို ဓမ္မဟောင်း၌ ဟေဗြဲဘာသာစာလုံး တလုံးဖြင့် ဓမ္မသစ်၌ ဂရိဘာသာစကားတလုံးဖြင့် ဘာသာပြန်ခဲ့သည်။ ယင်းမှာ - အသက်ရှုခြင်း - ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့်ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ်တော် သည်လူတယောက်အားလှုံ့ဆော်ခြင်းကို - အသက်မှုတ်သွင်းခြင်း -

ဟူ၍လည်းဖြစ်နိုင်ပါသည်။ ဤစာလုံးကို အချို့သောကျမ်းပိုဒ်မှာ သုံးရာတွင် ဘုရားသခင်၏ ဝိညာဉ်တန်ခိုးတော်ကို လှပစွာ ဖော်ထုတ်နိုင်သည်။ ဤအကြောင်းကြောင့်ပေါလုက (၂ တီဇ ၁၆) မှာ ဤသို့ဆိုထားသည်။ - ကျမ်းစာရှိသမျှသည်ဘုရားသခင်မှုတ်သွင်းတော်မူသည်။ - ဓမ္မသစ်အရ၊ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ တန်ခိုးကို ယေရုဇာလမ် ပေးခဲ့သည်။ ထို့နောက်တမန်တော်များအားလည်း ဝိညာဉ်တန်ခိုးကိုပေးကာ၊ အံ့ဩဘွယ်ရာကိစ္စရပ်ကို ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သည်။ ဤရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် တမန်တော်အား သူတို့ဟောပြောခဲ့သည့်နတ်ဂပတ္တိတော်ကိုအတည်ပြုစေသည်။ (မာ ၁၆: ၂၀) ပထမရာစုတွင် ဤသို့သော သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ တန်ခိုးတော်ဆုကျေးဇူးကို အသုံးပြုခဲ့သည်ဟု ပေါလုကဆိုခဲ့သည်။ အားလုံး သောဆုကျေးဇူးများတွင် အမြင့်မြတ်ဆုံးဂုဏ်အင်္ဂါတရပ်ကျွန်ုပ်တို့ ပျိုးထောင် ရမည်မှာ ချစ်ခြင်းမေတ္တာပင် ဖြစ်ပါသည်။ (၁ ကော ၁၂: ၂၈-၃၁၊ ၁ ကော ၁၃: ၁-၃၃ တို့ကိုဖတ်ရပါ။)

အရေးကြီးသော အချက်များ၏အကျဉ်း
ကာမေပ သိပ္ပံနု တစ်သမအညော စသည့်အကျဉ်း

- ၁။ တဆူတည်းသော ဘုရားသာ ရှိသည်။
- ၂။ သူသည်ဖန်ဆင်းရှင်ဖြစ်၍ ထာဝရဖြစ်သည်။
- ၃။ ဘုရားသခင်က အရာခပ်သိမ်းကို မြင်၍ အရာခပ်သိမ်းကို သိသည်။
- ၄။ ဘုရားသခင်သည် တရားမျှတမှုရှိသည်။ ချစ်ခြင်းမေတ္တာ ရှိသည်။
- ၅။ သမ္မာကျမ်းစာထဲမှာ ဘုရားသခင်၏ ကြံစည်တော်ကို ဖွင့်ပြထားသည်။
- ၆။ ဘုရားသခင်၏ တန်ခိုးတော်ကို သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်ဖြင့် ဖော်ပြသည်။
- ၇။ ကျမ်းစာအားလုံးသည် သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်၏ တန်ခိုးဖြင့် ရေးသားခဲ့သည်။
- ၈။ ယေရုဗေမ္မား ခွဲခြားမှုမှ သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်က မာရီယံ သက်ရောက် လွှမ်းမိုးခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်။

၂၃

၉။ ကျွန်ုပ်တို့ ကယ်တင်ခြင်းရရန်၊ အရေးကြီးသော အချက်မှာ ဘုရားသခင် ၏ သဘောသဘာဝကို နားလည်ရန် ဖြစ်သည်။

ဖတ်ရှုရန် ကျမ်းချက်များ
(ကမ္ဘာဦး ၁။ ဟေရှာ ၄၅။ တမန် ၁၇။ ဆာ ၁၃၉။ ၁တိ ၆)

Carelinks, PO Box 152, Menai NSW 2234 AUSTRALIA www.carelinks.net

လေ့လာခြင်း (၂) မေးခွန်းတိုများ။

- ၁။ စင်္ကြံဝဠာ မည်ကဲ့သို့ ဖြစ်ပေါ်လာသနည်း။
 - (က) အခွင့်အခါ (ခ) ဘုရားသခင်၏ တန်ခိုးတော်
 - (ဂ) တစတစ ပြောင်းလဲခြင်း
- ၂။ စစ်မှန်သော ဘုရားသည်။
 - (က) သမ္မာကျမ်းမှ ဘုရား (ခ) အဲဂုတ္တုလူမျိုး၏ ရုပ်တု
 - (ဂ) ကျွန်ုပ်တို့ မသိပါ (ဃ) ဗလရုပ်တု
- ၃။ မည်သည့် အရာက ဘုရားသခင်တည်ရှိကြောင်း သက်သေပြသနည်း။
 - (က) အမျိုးသား သီချင်း (ခ) အစဉ်အလာ ဓလေ့ထုံးစံ
 - (ဂ) သမ္မာကျမ်း၏ အနာဂတ္တိဟောကိန်း
- ၄။ ဆာလံ ၁၃၉:၆၊ စာရေးသူပြောသည်မှာ
 - (က) ယင်းဉာဏ်ပညာသည် အံ့ဩဘွယ် ဖြစ်သည်။
 - (ခ) ဘုရားသခင်သည် ခပ်သိမ်းသော အရာကို မြင်သည်။ သိသည်။
 - (ဂ) ဘုရားသခင်သည် အားလုံးသော စွမ်းအား ဖြစ်သည်။
 - (ဃ) -သင်သည် ကျွန်ုပ်ထိုင်သည်၊ ထသည်-ကို သိ၏။
- ၅။ သမ္မာကျမ်း၏ သင်ကြားခြင်းမှာ
 - (က) ဘုရားသည် သုံးပါးတဆူ ဖြစ်၏
 - (ခ) များစွာသော ဘုရားပေါင်းတဆူ
 - (ဂ) တဆူတည်းသော ဘုရား ဖြစ်၏
 - (ဃ) ဘုရားမရှိပါ

၂၄

- ၆။ သားတော်ကို ပေးခြင်းသည် (ယော ၃:၁၆) ဘုရားသခင်က ပြသည်။
 - (က) သူ၏မျှော်လင့်ခြင်းကို (ခ) သူ၏ယုံကြည်မှုကို
 - (ဂ) သူ၏မေတ္တာကို (ဃ) သူ၏တရားမျှတခြင်းကို

၇။ ဘုရားသခင်သည်ဤကမ္ဘာမြေကိုဘာလုပ်ရန်ရည်ရွယ်သနည်း။

- (က) ဖျက်စီးပစ်ရန်
- (ခ) သူ၏ဂုဏ်တော်ကိုဖြည့်စေရန်
- (ဂ) ဒီအတိုင်းဘဲထားရန်

၈။ ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ်တော်သည်အဘယ်နည်း။

- (က) ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးတော်
- (ခ) ဘုရားသခင်၏မေတ္တာတော်
- (ဂ) ဘုရားသခင်၏စိတ်ဆန္ဒသဘောအလျောက်
- (ဃ) ဘုရားသခင်၏သားတော်ကိုပေးခြင်း

၉။ မည်သည့်နည်းဖြင့်ဘုရားသခင်ကသမ္မာကျမ်းကိုရေးစေသနည်း။

- (က) သူ၏ရတနာကြီး
- (ခ) သူ၏အမှန်တရား
- (ဂ) သူ၏သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်တန်ခိုး
- (ဃ) သူ၏ဂရုဏာ

၁၀။ တမန်တော်ကျမ်း၁၁ပေစီမြို့မှာရှိသူများ

- (က) ဘုရားထံသို့သီဆိုခဲ့ခြင်း
- (ခ) ကျမ်းစာကိုနေ့တိုင်းဖတ်ခြင်း
- (ဂ) လူတွေကိုလှုံ့ဆော်ခြင်း
- (ဃ) မြို့တော်ကိုရုတ်ရုတ်သဲသဲဖြစ်စေခြင်း

Carelinks, PO Box 152, Menai NSW 2234 AUSTRALIA www.carelinks.net